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Lintunen
Lintuvaaran omakotiyhdistys ry:n tiedotuslehti

Lintuvaaran vanhat talot • Pohjois-Lintuvaaran katuremontti • Kuntavaaliehdokkaita alueeltamme

Asiaa omalta alueelta!

Kevät-kesä 2021

Omakotiyhdistyksen 
vuosikokous
etänä ti 30.3. klo 18
Ilmoittautumisohjeet sisäkannessa >

Ota kuva 
Lintuvaarasta!
Valitsemme 12 kuvaa
seinäkalenteriin
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Lintunen
Lintuvaaran omakotiyhdistys ry:n 
tiedotuslehti

Toimitus: Anne Kangas
Taitto: Adventure Advertising Oy
Kansikuva: Adventure Advertising Oy
Painopaikka: Punamusta
Levikki: 2 500 kpl 

Lintuvaaran Omakotiyhdistyksen
johtokunnan jäsenet 2021

Leena Julin, puheenjohtaja
050 585 8672, leena.renko@kolumbus.fi

Marie-Louise Hindsberg
044 333 5455, hindsbe@gmail.com

Anne Kangas
040 588 4496, annekangas68@gmail.com

Hannele Lehtonen
050 593 7744, hannele.lehtonen@pp1.inet.fi

Susanna Leikkari
050 594 5457, susanna.leikkari@gmail.com

Vesa Mäntymäki
040 963 9570, vesa.mantymaki@gmail.com

Janne Räty
050 359 2486,  janne.raty@aalto.fi

Jenni Somervalli
0400 502 802, jenni.somervalli@kolumbus.fi

Maija Tahvanainen (rah.hoit)
040 594 4150, maija.tahvanainen@gallant.fi

Kari Tahvanainen
040 827 3552, ktahvanainen5@gmail.com

Vanhojen Lintunen lehtien arkisto löytyy osoitteesta 
www.lintuvaara.fi. Kannattaa käydä tutustumassa!

www.lintuvaara.fi
Facebook > Lintuvaaralaiset

Puheenjohtajan palsta

Lintunen, kevät-kesä 2021

Leena Renko-Julin on omakoti-
yhdistyksen puheenjohtaja. 
Perheen koirat Sani ja Sepi 
istuivat kiltisti poseeraamaan 
puheenjohtajan määräyksestä.

Tapahtuu Lintuvaarassa

Vuokrattavana 
Omakotiyhdistykseltä

Jäsenetuja 
Omakotiliiton jäsenille
Lintuvaaran alueella

• Kutomo Pauke -10%
• Lintumetsän kukkatalo -5%
• Taimimaa, -10%, ei kesäkukista

Liity jäseneksi!
SUOMEN OMAKOTILIITTO tarjoaa jäse-
nilleen merkittäviä hyötyjä kuten esimerkiksi 
alennuksia yhteistyökumppaneilta. Neuvontaa 
laki-, rakennus-, energia-, jätevesi- sekä piha- 
ja puutarha-asioissa. Koulutuksia , korona 
aikaan saatavilla verkkokoulutuksia eli webi-
naareja. Aiheina mm  kiinteistökauppa, testa-
mentti, talon maalaus . Tallenteet ovat katsotta-
vissa jäsensivuilta. Alennuksia monilta yhteis-
työkumppaneilta. 

Omakotiliittoon voit liittyä osoitteessa
www.omakotiliitto.fi, josta löytyy 
Lintuvaaran Omakotiyhdistys. 

Kutsu omakotiyhdistyksen vuosikokoukseen
Yhdistyksemme vuosikokous järjestetään tiistaina 30.3. klo 18 
etänä Teams-ohjelman välityksellä. 
Kokouspaikalle paikan päälle Leppävaaran koululle, 
osoitteeseen Lintumetsäntie 12, voi tulla viisi osallistujaa. 

Ilmoittautuminen kokoukseen paikan päälle: 
leena.renko@kolumbus.fi, puh. 050 585 8672

Tilaa Teams-linkki kokoukseen 29.3. klo 20 mennessä: 
leena.renko@kolumbus.fi

Telttakatokset 
Telttojen vuorokausivuokra yhdistyksen jäseniltä  25 € ja 
yhdistyksen ulkopuolisilta 50 €. 

Tarvitsemme apua telttojen säilytykseen!
Olisiko autotallissasi tai varastossasi ylimääräistä tilaa ja olisit halukas 
ottamaan yhdistyksen teltat suojiisi? Telttoja on kaksi, kevyempi vanhempi 
teltta sekä uusi suurempi pop-up-teltta. Vuokraus ei ole kovin työllistävä 
tehtävä (noin 4-6 krt vuodessa) ja siihenkin löytyy hallituksen jäseniltä 
tukea, mutta sopivien varastotilojen puute on nyt ongelma.
Jos tunnet voivasi auttaa, ota yhteyttä allekirjoittaneeseen tai 
puheenjohtajaamme Lennuun: leena.renko@kolumbus.fi, 050 585 8672.

Oksasilppuri
Bosch-oksasilppurillamme pystyy silppuamaan maksimissaan noin 40 mm 
halkaisijaan asti olevia oksia. Saat nyt helposti pilkottua tontiltasi oksat 
vaikkapa kompostorikuivikkeeksi. Hake sopii hyvin myös esim. pensaiden 
alle levitettäväksi. Vuorokausivuokra on Lintuvaaran Omakotiyhdistyksen 
jäsenille 10 €, yhdistyksen ulkopuolisille 40 €. 
 
Nurmikon ilmaaja
Yhdistyksemme ostaa vuokrakäyttöön sähkökäyttöisen Bosch nurmikon 
ilmaajan. Vuorokausivuokra on jäsenille 25 €, ei jäsenille 40 €/vrk.

VUOKRAVARAUKSET: 
Vesa Mäntymäki, vesa.mantymaki@gmail.com tai puh. 040 963 9570, 
mikäli haluat vuokrata oksasilppurin tai nurmikon ilmaajan.

Kirje lähimmäiselle

KUVA: ADVENTURE

Julkaisija
Lintuvaaran Omakotiyhdistys ry
Puheenjohtaja Leena Julin
puh. 050 585 8672 • leena.renko@kolumbus.fi
www.omakotiliitto.fi/lintuvaara
Facebook: lintuvaaralaiset

Aineiston jättö, päätoimittaja
Anne Kangas 
annekangas68@gmail.com

Levikki 
2500 kpl Espoon Lintuvaaran alueella

Ilmestyminen
2-3 kertaa vuodessa

Lehden koko ja rakenne
Koko: 210 x 297, värisyys: 4/4
Galerie art silk 200 g, Stiftattu

Taitto
Minna Isokangas, Adventure Advertising Oy

Painopaikka Punamusta

Takakansi 
430 euroa

Koko sivu 
330 euroa

½ sivu 
150 euroa

¼ sivu 
75 euroa

½ sivu 
150 euroa

A4

85
 x

 1
3085

 x
 2

62

175 x 130

175 x 262

Ilmoitushinnat

Lintunen
Lintuvaaran omakotiyhdistys ry:n tiedotuslehti

Mediakortti

Uusi omakotitalkkari auttaa 
Lintuvaaran omakotitalkkari tarjoaa apua omakotitalojen tehtäviin kuten: 
siivoukseen, piha- ja puutarhatöihin, asioilla ja kaupassa käyntiin, ikkunoiden 
pesuun (alle 2 m korkeudessa), alueen asutun näköisenä pitäminen asukkaan 
poissa ollessa, seniorikansalaisten atk-tukeen, autojen pesuun, pieniin 
kiinteistön kunnostustöihin yms. (kotitalousvähennys mahdollista).
Omakotitalkkari Timo Närvänen
Talkkaririvaraukset, soittaen arkisin klo 9-15 välillä, 
muina aikoina tekstiviestillä puh. 044 238 2903

TÄSSÄ SUNNUNTAINA tuli nuorimmaiseni pyytämään apuani yhteiskun-
taopin tehtävässä. Siinä vanhempaa pyydettiin kirjoittamaan kirje lapselleen, 
jossa toisi mahdollisimman paljon esille lapsen hyviä puolia. Tästä kirjeestä 6. 
luokkalaiset työstävät sitten työhakemuksen ja tuovat esille näitä taitoja, joita 
vanhempi on hänessä nähnyt. 

Kirjeen kirjoittaminen oli itse asiassa vaikeaa. On helppo ladata rans-
kalaisin viivoin hyviä puolia esiin mutta on aivan toista kirjoittaa se kirjeen 
muotoon, jossa tarina etenee jouhevasti. Jouduin todella keskittymään ”jutun 
juoneen” ja jälkeenpäin huomasin, että se oli oikeasti aika kiva homma. En 
halunnut kirjoittaa lauseita vaan peräjälkeen esim. sinulla on hyvä huumorin-
taju. Sinä juokset nopeasti kun olen vihainen yms. Ajatus ei harhaillut sinne 
ja tänne koska piti oikeasti keskittyä juuri tähän tehtävään. Toisaalta jos runo-
suoni ei syki, niin sitten ne rankalaisin viivoinkin tehdyt huomiot ovat hyviä.

Kirjoittaessani huomasin, että en ole aikaisemmin tuommoista tehnyt, 
missä olisin lasta kehunut useista hänen hyvistä puolista. Usein kehumiset liit-
tyvät johonkin tiettyyn tekemiseen tai oivaltamiseen. Aion ehdottomasti myös 
kolmelle vanhemmalle lapselleni tuommoisen kirjeen tehdä ja toimittaa sen 
perille, silloin kun he sitä ehkä eniten tarvitsevat. Ehkä myös aviomiehelleni? 
Ehkä parhaalle ystävälleni? 

Vanhemmat ovat itse asiassa aika etuoikeutetussa asemassa, kun he 
saavat joka vuosi näitä kirjeitä/kortteja huippukehujen kera äitien- ja isäinpäi-
vien aikoihin. Silloin tyypillisesti miettii, että en oikeasti täytä noita kaikkia 
kriteereitä mitä niissä korteissa on, mutta sehän on sen kirjoittajan näkemys 
vastaanottajasta. Tämän Covid-kurjuuden aikana, voisi jokainen pysähtyä het-
kessä ja kirjoittaa jollekin tärkeälle ihmiselle kirjeen, jossa tuo esille tämän 
parhaita puolia. Niistä harvoin puhutaan liikaa. 

Ihanaa kevään odotusta ja nauttikaa toistenne seurasta!

Lennu

Kuvaushaaste
Teemme Lintuvaara 2022 seinäkalenterin 

(A4-kierre) ja haastamme kaikki lintuvaaralaiset 
lähettämään kuvia kaupunginosastamme. 

Maisemakuva, tapahtumakuva... 
miten sinä näet Lintuvaaran?

Lähetä kuva vaakaformaatissa JPG-muodossa, 
kirjoita mukaan kuvaajan nimi, 

kuvauspaikka ja -aika. 
Arvovaltainen Okyn raati valitsee 

tarjotuista kuvista jokaiseen kuukauteen 
parhaiten sopivat kuvat.

Kuvaaja antaa Lintuvaaran Omakotiyhdistykselle 
oikeudet käyttää kuvaa veloituksetta. 

Kuvaajan nimi julkaistaan kalenterissa.

Kalenteri julkaistaan marraskuun lopussa ja sen 
myynti tapahtuu Okyn toimesta.

Lähetä kuvaehdotuksesi 1.10. mennessä:
annekangas68@gmail.com

Vuoden lintuvaaralaiseksi 2020 valittiin 
Facebookin Lintuvaaran väki -palstan ylläpitäjät
Vuoden lintuvaaralainen -äänestys toteutettiin vallitsevasta 
tilanteesta johtuen sähköpostilla ja Facebookissa.
Vuoden lintuvaaralainen 2020 tittelin sai tällä kertaa Lintuvaaran väki -sivuston 
ylläpitäjät Leena Stenlund, Elina Tuomaala ja Jenni Somervalli.
Lahjaksi voittajat saivat Lintumetsän kukkatalon sponsoroiman lahjakortin. 
Lahjakortti käytettiin jouluiseen kukkatervehdykseen seniorikoti Villa Linneaan.

Lintuvaaran oma 
seinäkalenteri!
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VANHOJEN RAKENNUSTEN YSTÄVÄNÄ silmiini osuvat useim-
miten vanhat talot ja pihapiirit. Olen huomannut, että niitä on Lintu-
vaarassa vielä melko paljon jäljellä. Vanhimmissa olen ollut tunnista-
vinani piirteitä 1800-luvun lopun rakennustyyleistä. Suurin osa näyt-
täisi kuitenkin edustavan 1900-luvun ensimmäisen puoliskon raken-
nuskantaa. Osa taloista on saanut uuden konesaumatun peltikaton – 
kallis investointi mutta pysyypä vintti kuivana seuraavat 100 vuotta. 
Osa nukkuu vielä ruususen untaan. Kaikki kuitenkin yhtä arvokkaita 
oman aikansa edustajia, joilla olisi meille paljon kerrottavaa niin 
itsestään kuin ympäröivän alueen historiastakin. Taloni mukana tul-
leen maarekisteriotteen mukaan alueen maat on lohkottu alun perin 
Albergan perintötalon maista vuonna 1776. Tämä juttuni pohjautuu 
osin tähän maarekisteriotteeseen mutta monin osin suulliseen perin-
töön ja kaikki uusi tieto/muistikuvat ovat tervetulleita.

Talo kertoo hiljalleen tarinaansa asukkailleen mutta uskon, että 
meitä olisi isompikin joukko, joka olisi kiinnostunut rakennusten ja lin-
tuvaaralaisen ympäristön historiasta – haluaisitko sinä kertoa oman talosi 
tarinan?

Lienee kohtuullista, että jos pyytää, myös antaa jotakin.
Osoitteessa Viserrystie 8 sijaitseva taloni on valmistunut nykyiseen 

muotoonsa vuonna 1919 päätellen siitä, että yläkerran eristeinä on käy-
tetty sanomalehtiä tuolta vuodelta. Muutin taloon ja Lintuvaaraan talon 
täyttäessä 100 vuotta vuonna 2019. Talon historiasta muistuttaa katolla 
oleva tuuliviiri. 

Sain talon mukana palasen sen historiaa myös virallisemmassa 
muodossa eli edellä mainitun maarekisteriotteen vuodelta 1922. Otteessa 
ensimmäinen maininta on 9.8.1776, jolloin Alberga -nimisestä perin-
tötilasta R.N.2 erotettiin useampia tiloja – pakkolunastuksen kautta tila 
R.N.22 ja edelleen pakkolunastuksen kautta tila R.N.2119, josta erotettiin 
30.1.1913 edelleen tilat R.N. 2152 ja 2153. Leppävaara -nimisestä tilasta 
R.N.2152 erotettiin myöhemmin - 30.1.2014 – Juholaksi nimetty palstatila 
R.N.2200, jolla taloni seisoo.

Maarekisteriotteen liitteenä olevien kauppakirjojen mukaan Juhola 
niminen palstatila Espoon pitäjän Iso-Huopalahden kylästä myytiin huhti-
kuun 24. päivänä vuonna 1917 päivätyllä kauppakirjalla luutnantti Kons-
tantin Kochille 4 500 markan kauppahinnasta. Kauppakirjan mukaan 
kauppaan sisältyivät ”tilalla löytyvät rakennukset”. Niinpä osa talostani 
on todennäköisesti valmistunut jo aikaisemmin kuin 1919.  Runsas vuosi 
tästä kaupasta tila sai jälleen uudet omistajat, kun se Helsingissä 4.9.1918 
päivätyn kauppakirjan mukaan myytiin edelleen rakennuksineen 6 178 
markan hinnasta. Hinta nousi vuoden ja neljän kuukauden aikana run-

saat 37 %. Aikamoinen nousu mutta aikamoisia aikojahan silloin muu-
tenkin elettiin. Myyjinä olivat Konstantin ja Nadina Koch (myöhemmin 
maakirjaotteessa vuodelta 1938 Nadeschda). Samaan aikaan Helsingissä 
asui entinen venäläinen laivastoupseeri Konstantin von Koch vaimonsa 
Nadezhdan kanssa. Voisiko olla kyse samoista Kocheista? Tontilla ollutta 
saunaa purettaessa 2000-luvun alkupuolella sieltä löytyi kuva ratsailla ole-
vasta upseerista. Kuva ei valitettavasti ole tallessa mutta ehkäpä se esitti 
luutnantti Kochia.

Suomi oli vuonna 1919 vastikään itsenäistynyt oltuaan runsaat sata 
vuotta autonomisena suuriruhtinaskuntana osa Venäjää. Näyttää siltä, että 
yhteyksiä Venäjälle on ollut tälläkin tontilla, sillä tilalle on tuotu emä-
maasta muistuttavia rakennusosia: Purettu sauna oli rakennettu vanhoista 
venäläistyylisistä koristeellisista hirsistä. Talon isot ikkunat ovat myös 
kierrätystavaraa venäläistyylisine tuuletusikkunoineen. Lisäksi talosta on 
löytynyt puutavaraa, jossa on merkintöjä kyrillisin kirjaimin. Talon kivi-
jalka puolestaan on kohtuullisen järeää kivitavaraa ottaen huomioon, ettei 
kartanosta ole kyse. Sellainenkin muistikuva on, että Koch olisi toiminut 
linnoitusupseerina Helsingissä…

Maakirjaotteen mukaan palstatila R.N. 2200 eli Juhola oli muut-
tunut itsenäiseksi tilaksi 10.8.1927. Muutos pohjautui 31.12.1926 säädet-
tyyn lakiin. Vuonna 1938 kahdeksas kesäkuuta tila sai uudet omistajat ja 
olikin tämän saman suvun hallussa aina vuoteen 2003 saakka, jolloin tila 
jaettiin kahtia. ”Kantatilaan”, joka nykyisellään on hieman tylsästi vain 
”tontti n:o 14” jäi tässä yhteydessä vain perusteellisen remontin tarpeessa 
ollut päärakennus.

Olen kuullut, että vedonlyöntitilastoja johti vaihtoehto ”puskutrak-
torilla kasaan”, kun myynnissä olleen talon/tilan kohtaloa veikkailtiin. 
Toisin kuitenkin kävi, sillä talolle löytyivät vanhaa arvostavat ja osaavat 
ostajat. Vuodesta 2003 alkaen taloa ja pientä puutarhaa on peruskorjattu 
ja ylläpidetty vanhaa kunnioittaen ja perinteisiä menetelmiä ja materiaa-
leja käyttäen niin taitavasti, etten lähes kolmen vuosikymmenen rakennus-
rapsuttelun jälkeen olisi silmin erottanut, mikä on vanhaa ja mikä uutta. 
Tietoa ja tunnelmia remontin vaiheista löytyy suuren tai pikemminkin 
suur- työn tehneen Pekka Huhdan blogikirjoituksista sihistin.fi.

Seuraavan kerran talo pikkupihoineen vaihtoi omistajaa vuonna 
2015. Uudet omistajat ymmärsivät vanhan arvon edeltäjiensä tavoin ja 
kun he vuonna 2019 luopuivat talosta, minun oli helppo vastata kyllä. 
Minulla on ollut ilo tutustua ja ystävystyä taloni aikaisempien omistajien 
kanssa. Heiltä olen saanut arvokasta tietoa niin talon historiasta ja käyte-
tyistä materiaaleista kuin aivan käytännön huoltotoimistakin. •

Tuoreena lintuvaaralaisena – ja koiranomistajana – olen kierrellyt uutta kotiseutuani ja 
mitä kauemmaksi olen reviiriäni laajentanut sitä mielenkiintoisemmiksi ovat lenkit tulleet. 

TEKSTI :  ANNE KISK

Lintuvaaran vanhat talot

Talo kertoo hiljalleen tarinaansa asukkailleen 
mutta uskon, että meitä olisi isompikin joukko, 
joka olisi kiinnostunut rakennusten ja 
lintuvaaralaisen ympäristön historiasta 
– haluaisitko sinä kertoa oman talosi tarinan?



6   Lintunen Lintunen   7

VUONNA 1941 OLIN 5-VUOTIAS ja vähän yksinäinen, kun ei ollut 
ikäistäni pokakaveria. Tyttöjä kyllä riitti. Asia muuttui, kun naapu-
riimme muutti siirtolaisperhe, jossa oli Reiska-niminen poika. Meistä 
tuli hyvät ystävät. Toisessa naapurissa asui Katri Vala poikansa Maurin 
kanssa. Maukalla oli valkoisia hiiriä kotonaan häkissä. Kävin usein 
seuraamassa niiden touhuja.

Reiskan kanssa metsät olivat mieluisia leikkipaikkoja. Näitä oli 
mm. Leikkari, nykyisen Lintuvaaran koulun paikalla. Siellä kalliolla 
oli vajaan aarin kokoinen lammikko ja sopivat kalliorinteet kelkkalas-
ketteluun talvella ja kärryillä kesällä. Toinen suosittu paikka oli Muna-
kallio Rautiaisentien länsipuolella. Metsästä noukittiin marjoja ja 
kyhättiin havumajoja. Talvella laskettiin suksilla mäkeä.

Ympäristö 1940 luvulla
Kotitaloni on yhä Punavarpusentien ja Katri Valan tien kulmassa. Tien 
nimi oli silloin Kylätie.

Jokaisella seudun talolla oli perunamaa, hedelmäpuita, marja-
pensaita sekä juurikasmaa. Sadon piti riittää vuodeksi.

Meillä oli ympäristössä myös kesäasuntoja, joissa asuttiin vain 
kesäisin. Yksi oli apteekkari Jalavan kesäasunto, josta on edelleen jäl-
jellä vain ulkoportaat. Se sijaitsee Lintuparventien ja Lintumetsän-
pihan kulmalla.

Meidän kotitalon pohjoispuolella keskellä Punavarpusentietä 
oli korkeahko kallio, joka oli este auto- ja hevosliikenteelle. Meidän 
pihaan vielä pääsi. Tie avattiin 50-luvulla.

Meillä oli possu joka vuosi keväästä syksyyn. Lisäksi oli kanoja 
ja lampaita 3 kpl. Oli ilo katsella lampaiden riemua ja hyppimistä 
keväällä kun pitkäveteinen talvi karsinassa oli ohi.

Kouluun
Kaverini Reiska aloitti kansakoulun 1942. Sillon jäin yksin kotipii-
riimme. Äitini oli opettanut minut lukemaan ja kirjoittamaan. Hän 
pyysikin, että opettaja Pekkola ottaisi minut kouluun kesken luku-
vuoden tammikuussa -43, kun täytin 7 vuotta. Pekkola otti minut luo-
kalleen ja taas oltiin Reiskan kanssa yhdessä.

Kouluun kuljettiin sulan kelin aikana Murhamäen kautta tai 
vanhan Rajatien kautta kallioiden yli. Lumen aikana tultiin kouluun 
potkukelkalla. Joskus Valhelmin mäki oli niin jäinen ja vauhti kelkalla 
niin kova, ettei kurvaaminen koulun portista sisään onnistunut. Silloin 
vauhti vei Palokunnan mäelle saakka. Suksilla kuljettiin yleensä Mur-
hamäen kautta mennen tullen.

Joki
Tärkeä paikka meille oli Monikon puro, jota nimitimme joeksi. Puro 
virtaa metsässä syvässä laaksossa. Puro sai vetensä Leppävaaran kar-
tanon viljelysmailta ja pienestä purosta Hämevaarasta. Purossa oli 
kivikkoinen koski heti metsään tullessa. Kosken rannalla oli ketun-
pesä, jossa oli useita kulkuaukkoja. Purossa oli myös pikkukaloja 
(kaksipiikkisiä).

Rakensimme puroon lauttoja, joilla sauvoimme tyyniä paikkoja. 
Joskus pitkien sateiden jälkeen puro tulvi niin, etteivät jalat ylettyneet 
pohjaan. Ihailimme isoja poikia, jotka osasivat uida.

Polkupyörällä ajon opettelu
Opettelimme tasapainoilua pyörillä laskemalla loivaa Lintuparventien 
mäkeä Hämeenkyläntien risteyksestä. Seisoimme toisella polkimella 

ja ohjasimme laskua. Myöhemmin aloimme ns. välistä polkemisen, 
kun jalat eivät ylettyneet vielä runkoputken yli.

Apteekkari Jalava seurasi kesähuvilaltaan meidän harjoittelua ja 
toi meille onnistumisen palkinnoksi salmiakkipastilleja.

Sota-aikana oli puute lähes kaikesta, mutta etenkin kumista 
kuten pyörän renkaista. Vanhoja hapristuneita kumeja piti paikata 
uudelleen ja uudelleen. Reiskan pyörässä oli vahvat renkaat. Ne olivat 
paineilmaputkea. Ajaessa putken liitoskohta jyskytti aika tavalla.

Luistelurata
Innostuimme raivaamaan pienen suon lammeksi Keltasirkunpolun ete-
läpuolelta (ent. Leppävaarantie ennen soramonttuja). Revimme suo-
heinät irti ja saimme veden vapaaksi. Syksyn sateet vielä nostivat vettä 
ja kun se lopulta jäätyi, meillä oli luistinrata. Kun jää kesti, luiste-
limme Nurmiksilla. Nurmikset kiinnitettiin monojen pohjiin. Hokka-
reita meillä ei ollut.

Sota-ajan pommitukset
Muistan jatkosodan alkamisen. Äitini oli huuhtelemassa pyykkiä 
kaivollamme, kun palokunnan sireeni hälytti ja pommikoneita oli 
ilmassa. Riensimme läheiseen metsään puitten suojaan ja pian kuu-
luikin sireenin ohi on-merkki.

Päivisin ei ollut pommituksia. Koulussa ei ollut hälytystä ker-
taakaan. Öisin sitävastoin oli kovat pommitukset etenkin vuonna 1944. 
Suojaustoimenpiteitä olivat ikkunoiden pimennysverhot ja valveillaolo 
hälytyksen ajan.

Perä-Harakkaa ei suunnitellusti pommitettu, mutta vihollisko-
neet pudottivat Helsingin pommituksista jäljelle jääneet pommit mihin 
sattui. Läheisyyteemme tuli kolme pommia, yksi lähimetsään kalliolle, 
yksi naapurimme pellolle, joka oli suutari (ei räjähtänyt) ja yksi Pen-
saskertuntielle. Se aiheutti pientä vahinkoa yhdelle talolle.

Hevoskyytiä
Leppävaaran kartanon ajot (viljat, heinät, tukit, halot ym.) tehtiin 
hevosvetoisesti. Talvella olimme Reiskan kanssa halkojen ja tukkien 
ajossa mukana. Meidät otti kyytiin mukava hevosmies Miettunen 
(myöhemmin kartanon pehtoori). Hän järjesti meille kerran tosikyydin 
tukkireen peräreessä. Ristikkäiset ketjut etu-ja takareen välissä yhdis-
tettiin yhdeksi ketjuksi. Me tasapainoitimme takareessä, joka kaarteli 
tiellä aurausvallien välillä. Kovaa mentiin.

Kino Leppävaara
Työväentalolla Kuusitiaisentiellä toimi elokuvateatteri Kino Leppä-
vaara vuodesta 1944. Projektoreita oli vain yksi. Filmirullan vaihdon 
aikana oli väliaika ja valot päällä salissa.

Muistan keplotelleeni ”Kolmas mies” elokuvaan, vaikka se oli 
kielletty lapsilta. Elokuva oli niin vaikuttava, että suunnittelin lähte-
väni kesken pois, mutta katsoin sen kuitenkin loppuun.

Rahat elokuviin tienattiin esim. viinimarjoja poimimalla tai 
muita kotitöitä tehden. Työväentalo paloi vuonna 1952.

Veli Koskilehto

Muisteluita Harakasta
Harakka-nimi vaihdettiin Lintuvaaraksi v. 1957, 

myös kadunnimet vaihdettiin lintuaiheisiksi.

Nuorisoa Lintuvaarassa 50-luvulla.
(kuva: Olavi Janatuinen / Espoon kaupunginmuseo)
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Uusi Monikon 
koulukeskus
SYYSLUKUKAUSI 2021 alkaa monella koululaisella poikkeuksellisella tavalla, koulu-
matka muuttuu ja suuntautuu uuteen Monikon koulukeskukseen, joka avaa ovensa viralli-
sesti syyslukukauden alkaessa. 

Monikkoa rakennetaan Veräjäpellonkadun ja Lintuvaarantien risteyksessä sijaitse-
vaan Leppävaaran vanhaan koulukeskukseen. Paikka on historiallinen, sillä täällä on käyty 
koulua jo sata vuotta, kun Albergan suomalaisen kansakoulun talo valmistui tälle paikalle jo 
vuonna 1921. Leppävaaran kasvaessa se sai vierelleen uuden hienon rakennuksen, jota alet-
tiin kutsua ”kivikouluksi” ja vanhempaa koulutaloa ”puukouluksi”.  Puukoulun tilalle raken-
nettiin vuonna 1967 Veräjäpellon koulu, joka purettiin vuonna 2018. Vuonna 1939 käyttöön 
otettu kivikoulu jää nyt korjattuna osaksi uutta Monikkoa. 

Monikko on myös kansallisesti ainutlaatuinen kohde, jossa saman katon alla kokoon-
tuvat niin suomen- kuin ruotsinkielinen päiväkoti, jossa on vuoropäivähoitoa, ruotsinkie-
linen alakoulu sekä suomenkielinen ala- ja yläkoulu. 

Monikon valmistuttua Veräjäpellon ja Leppävaaran koulut palaavat takaisin eva-
kostaan, mutta vaihtavat nimeä Leppävaaran yhtenäiskouluksi. Ruotsinkielinen Boställss-
kolan muuttaa myös Monikkoon ja sen nimeksi tulee nyt Alberga skola. Nimi on otettu vuo-
teen 1957 toimineesta Alberga folkskolasta, jonka Amanda Kiseleff perusti jo vuonna 1881 
Albergan kartanon lapsille. Kun kansakoulu muutti Mäkkylään se sai nimekseen Boställs- 
skolan, jossa se toimi pitkään samassa pihapiirissä suomenkielisen Mäkkylän ala-asteen 
kanssa.

Koulukeskuksessa koulut toimivat omina kouluinaan mutta ruokala, liikuntasalia ja 
aineluokkia hyödynnetään yhdessä. 

Uuden koulurakennuksen suunnittelu alkoi 2015 ja peruskivi muurattiin 2019. Kou-
lukeskus on tarkoitettu noin 1300 lapselle ja nuorelle ja tiloja on yli 15 000 neliömetriä.  
Katolla on aurinkopaneeleja ja lämmitys hoidetaan maalämmöllä, käytössä on myös maavii-
lennys, joka ohjaa kesällä lämpöä takaisin maaperään. Ikkunat ovat myös asennettu suoraan 
elementteihin jo tehtaalla, jotta kosteusongelmia ei syntyisi. 

SRV:n projektipäällikkö Marko Räisänen totesi rakennushankkeesta, että ”hank-
keen alkuvaiheesta lähtien käyttäjät ovat olleet mukana suunnittelussa, joka on edesauttanut 
rakentamisen aikaisten muutosten minimoimista ja tällä on varmistettu kaikkia osapuolia 
tarpeita vastaavat ratkaisut uusiin tiloihin. Koulukeskus koostuu 1938 valmistuneesta suo-
jellusta peruskorjatusta koulurakennuksesta ja sen yhteyteen rakennetusta uudisosasta. Kun 
yhdistetään uudisrakennus vanhan koulurakennuksen yhteyteen, asettaa se aina haasteita niin 

myötä on yhteistyö ollut ihan eri pohjalla, ennen pandemiaa koko hen-
kilökunta ehti jo tapaamaan toisiaan, ja rehtorit puhuvat keskenään 
ruotsia. Tarkoituksena on, että koulu on kotoisa kasvu- ja oppimisym-
päristö (en hemtrevlig uppväxt och lärmiljö) jossa yhteiset tavoitteet 
ovat kestävä kehitys ja kielellinen tietoisuus. Veräjäpellonkoulun reh-
tori Janne Oinonen huomautti, että Monikon koulukeskuksessa tulee 
olemaan kymmeniä kotikieliä suomen ja ruotsin lisäksi. 

Näin vanhempana on ilo nähdä, että saamme vihdoin uuden 
koulurakennuksen. Olin mukana päiväkodin vanhempainyhdistyksen 
jäsenenä kirjoittamassa kirjettä Svenska rum:lle, jossa totesimme, että 
Boställsskolanin on saatava uudet tilat. Nyt seitsemän vuotta myö-
hemmin tämä on toteutumassa, omalle lapselle tästä koittaa iloa vain 
tulevan lukuvuoden mutta tuleville lintuvaaralaisille sitäkin pidem-
pään. •

Marie-Louise (Maiju) Hindsberg
Boställsskolanin vanhempainyhdistyksen puheenjohtaja ja 
Lintuvaaran OKY:n hallituksen jäsen 

suunnittelulle kuin toteutuksellekin, kuten kerroskorkeuksien asetta-
miselle, teknisten järjestelmien ja reittien määrittämiselle ja kantavien 
rakenteiden yhteensovittamiselle. Lähes aina peruskorjausten yhtey-
dessä esiintyy, niin tässäkin tapauksessa, purkutöiden aikana ennalta 
tiedostamattomia korjaustarpeita. Mutta perusteellisten peruskorjaus-
töiden ansiosta vanha rakennus on toteutettu terveelliseksi ja turvalli-
seksi tuleville tilojen käyttäjille”. 

Syy uuteen koulukeskukseen on kummankin koulujen raken-
nusten tuleminen tiensä päähän sekä oppilasmäärien kasvu niin 
suomen- kuin ruotsinkielisellä puolella. 

Boställsskolanin rehtori Maria Lauren-Lindholmin totesi, että 
14 vuoden jälkeen tilapäisissä tiloissa (Boställsskolan on ollut Mäk-
kylän ala-asteen rakennuksessa vuodesta 2007) on ihanaa päästä 
uusiin hienoihin tiloihin, samalla tuntuu haikealta, kun taakse jää 
monta muistoa. Hän pohti myös hyötyjä ja haittoja, kun kaksi erikie-
listä koulua jakaa koulurakennuksen. Maria Lauren-Lindholm huo-
mautti, että aikoinaan Mäkkylän ala-asteella ja Boställsskolanilla ei 
oikeastaan ollut yhteistyötä vaikkakin jakoivat tilojakin. Monikon 

Monikko on myös kansallisesti ainutlaatuinen kohde, 
jossa saman katon alla kokoontuvat niin suomen- kuin 
ruotsinkielinen päiväkoti, ruotsinkielinen alakoulu sekä 
suomenkielinen ala- ja yläkoulu. 
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POHJOIS-LINTUVAARASSA on käynnistynyt kadunrakennusu-
rakka. Urakassa rakennetaan asemakaavan mukaiset katuyhteydet: Kir-
visentie, Pensaskertuntie, Kultarinnantie, Punarinnantie, Lintumetsän-
piha, Hernekertuntie länsiosa, Yölaulajanpolku, Sinirinnantie, Lintu-
parvenkuja, Luhtakertunkuja sekä Laululinnunpuiston polku.

Rakennettavat kadut ovat asuinalueella sijaitsevia tonttikatuja. 
Katujen ajoradan leveys on pääosin 5,0 metriä. Kadut ja kevyen lii-
kenteen raitit asfaltoidaan ja kaduille asennetaan graniittiset reunakivet 
sekä nurmetetaan piennaralueet. Nykyiset katujen varrella olevat avo-
ojat poistuvat. Hyväkuntoisia nykyisiä puita ja pensaita pyritään mah-
dollisuuksien mukaan säilyttämään.

Ajoradan kuivatusta varten rakennetaan hulevesiviemäröinti. 
Vesihuoltolain mukaan kiinteistöillä, jotka sijaitsevat hulevesiviemä-
röinnin alueella, on velvollisuus liittää hulevetensä HSY:n hulevesi-
viemäriin. Tämä huleveden viemäröintialue ja siten liittämisvelvolli-
suus vahvistunee aikaisintaan kuitenkin vasta urakan loppupuolella eli 
vuonna 2022. Koska viemäröintialuetta ei ole vielä vahvistettu, ympä-
ristökeskus ei voi vielä myöskään käsitellä vapautushakemuksia, joten 
sellainen kannattaa toimittaa sitten urakan loppupuolella, eli aikaisin-
taan keväällä 2022.

Maapohjaa vahvistetaan paikoittain stabiloimalla. Kalliota jou-
dutaan louhimaan vesihuollon rakentamiseksi.

Hulevesiviemäriä rakennetaan reilut 2,1 km, vesijohtoa 1,3 km 
ja jätevesiviemäriä 0,5 km. Katuvalaistus uusitaan

Laululinnunpuisto säilytetään luonnontilassa. Puiston läpi 
rakennetaan 3,5 m levyinen kivituhkapintainen ulkoilupolku Laululin-
nunpolulta Siipi nimiselle kadulle. Polun päässä maaston kalliomuo-
dostelmien takia on portaat. Ulkoilupolku on valaistu.

Kirvisentien itäpäähän, Lintumetsänpihan pohjoispäähän, Pen-
saskertuntien molempiin päihin sekä Punarinnantien länsipäähän 
toteutetaan lähtökohtaisesti henkilöautoille mitoitetut kääntöpaikat 
katualueen mahdollistamassa laajuudessa.
Katujen rakentamisen suorittaa Marttilan Maanrakennus Oy. He tie-
dottavat kaikesta rakennustyöhön liittyvistä asioista. Urakan on tar-
koitus olla valmis keväällä 2022. •

Päivi Vänttinen
Projekti-Insinööri
Espoon kaupunki / Kaupunkitekniikan keskus

Katuremonttia
Pohjois-Lintuvaarassa
Kirvisentie, Pensaskertuntie, Kultarinnantie, Punarinnantie, Lintumetsänpiha, Hernekertuntie, 
Yölaulajanpolku, Sinirinnantie, Lintuparvenkuja, Luhtakertunkuja, Laululinnunpuiston polku

KUVAT: ANNE K ANGAS

POLITIIKASSA on karkeistaen kahdenlaisia tyyppejä: dinosauruksia ja meteoriitteja.
Dinosaurukset liikkuvat hitaasti ja pyrkivät suuren linjan ratkaisuihin. Meteoriitit taas rea-

goivat nopeasti ja ovat valmiita uudistuksiin.
Leppävaaran asukaspuisto olisi voitu siirtää pois Lintuvaarasta pelkästään Espoon var-

haiskasvatusjohtajan viranhaltijapäätöksenä. Näin ei käynyt, koska asukkaiden ja päättävän lau-
takunnan lintuvaaralaisjäsenen nopea reagointi asiasta jo annettuun tiedotteeseen saattoi asian 
lopulta lautakunnan päätettäväksi.

Asukaspuisto jäi Lintuvaaraan, kiitos meteoriiteille - läpinäkyvää ja toimivaa asukasde-
mokratiaa parhaimmillaan.

Leppävaaran liikenneratkaisut taas ovat dinosaurusten työtä. Raidejokeri ja kaupunkirata 
muine ratkaisuineen vahvistavat Leppävaaran kaupunkimaisuutta. Hintana on kuitenkin mm. lii-
kennettä puurouttava Lintuvaarantien katkaisu Gallerian lähellä ja liikenteen ohjautuminen ene-
nevässä määrin päiväkoti-, koulu- ja pientaloalueille.

Kaksi vaalikautta Espoon valtuustossa ovat opettaneet, että politiikassa tarvitaan sekä 
dinosauruksia että meteoriitteja. Aina kulloisenkin tilanteen mukaan.

Lintuvaaran hyvä tulevaisuus lepää mielestäni kuitenkin enenevästi meteoriittien tahdon 
ja taitojen varassa.

Tehdäänkö esimerkiksi Lintumetsän koulusta siirtotiloineen yhtenäiskoulu vai tulisiko se 
varata yläkoululaisten tai väistökoulujen käyttöön, jää tulevaisuuden opetuksesta vastaavan lau-
takunnan jäsenten päätettäväksi.

Kannattaa kettumaisen viekkaasti kysyä, mikä vaihtoehto antaa alueelle parhaat edelly-
tykset mahdolliselle uudelle koululle, kun sellainen aikanaan kuitenkin tarvitaan?

Tulevaisuuden kaupunkisuunnittelulautakunnan jäsenten puntaroitavaksi jää taas mm. se, 
miten kehä II:n mahdolliset katuna tehtävät ratkaisut ja Lintulaaksontien jatkaminen Vihdintielle 
tulevat heijastumaan alueen turvallisuuteen ja viihtyisyyteen.

Onko Lintuvaaran rauhallinen pientaloidylli kohta kaunis muisto vain kuin vihreät puutar-
hatontit lohkotaan harmaiksi minitonteiksi ja alue palvelee enenevästi seudullista läpiajoliiken-
nettä?

Itse välttelen dinosaurukseksi jämähtämistä sanomalla heipat Espoon valtuustolle kahden 
valtuustokauden jälkeen. Politiikan peruskoulu on nyt käyty.

Yhteiskunnallinen toimintani jatkuu kuitenkin lasten ja nuorten liikunta- ja urheilutoimin-
nassa jalkapallojoukkueen apuvalmentajana.

Se taas luo pohjaa mm. haaveille saada Leppävaaraan oma urheilulukio tulevaisuudessa – 
kunhan taas löytyy poliittisiakin meteoriitteja ottamaan sen pallon kuljetettavakseen.

Haluan kiittää alueen asukkaita hyvästä yhteistyöstä valtuustovuosinani – pidetään Lintu-
vaaran lippu korkealla jatkossakin!

Kai Lintunen
kaupunginvaltuutettu (kok.)
kaupunkisuunnittelulautakunnan jäsen
opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnan jäsen

Lintuvaaran tulevaisuus
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Hauska tutustua lintuvaaralaiset,

tiesittehän, että näillä 
kulmilla on kattava 
valokuituverkko?
Olet jo tottunut siihen, että kaikki on netin 
päässä: etätyöt, tv-sarjat, puhelut, pelit ja 
kaupat. Niinpä on tärkeää, että nettiyhteys 
ei köhi, pätki tai jumita. Ja juuri siksi 
valokuitu on niin olennainen juttu.

Kun valokuitu tulee kotiin asti, nettiyhteydet 
toimivat nyt ja vuosikymmenien verran 
eteenpäin. Saat kotiisi niin järeää tekniikkaa, 
että sitä käytetään yleensä 5G-mastojen 
yhteyksien muodostamiseen – mutta nyt
se tulee vain ja ainoastaan sinun
perheesi käyttöön.

Katso, saako valokuidun kotiisi
ja tilaa oma liittymäsi osoitteessa 
 valokuitunen.fi.

P.S. Valokuituverkossamme saat
tilattua laadukkaat laajakaista-
palvelut helposti yhteistyö-
kumppaniltamme Telialta tai
muilta palveluntarjoajiltamme.

 

 

 
LePassa panostamme vastuulliseen ja turvalliseen toimintaa! 
Seuraamme koronatilanteen kehittymistä ja tiedotamme osallistujia 

tilanteesta leirien suhteen. Kokemusta leirien järjestämisestä  
turvallisesti koronarajoitusten alla on jo viime vuodesta. 

 
Kesäleirien ilmoittautuminen avattu 

Tänä vuonna pyrimme järjestämään tuttuun tapaan  
LePan futisleirit ja monilajileirit. Leirit pidetään koululaisten  

ensimmäisillä kesälomaviikoilla, 7. - 11. kesäkuuta ja  
toisella kesälomaviikolla, 14. - 18. kesäkuuta. 

Tytöille pyritään järjestämään oma leiri  
14. - 18. kesäkuuta LePa Areenalla. 

 
Ilmoittautuminen: http://www.ilmari.fi/lepa/ 

Lisätietoja: sampsa.suhonen@leppavaaranpallo.com 
puh. 050 575 4474 

 
Katso sivuiltamme myös muut harrastevaihtoehdot. 

Kotisivulla myös viimeisimmät koronaohjeet. 
https://www.leppavaaranpallo.com 
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Julkaisija
Lintuvaaran Omakotiyhdistys ry
Puheenjohtaja Leena Julin
puh. 050 585 8672 • leena.renko@kolumbus.fi
www.omakotiliitto.fi/lintuvaara
Facebook: lintuvaaralaiset

Aineiston jättö, päätoimittaja
Anne Kangas 
annekangas68@gmail.com

Levikki 
2500 kpl Espoon Lintuvaaran alueella

Ilmestyminen
2-3 kertaa vuodessa

Lehden koko ja rakenne
Koko: 210 x 297, värisyys: 4/4
Galerie art silk 200 g, Stiftattu

Taitto
Minna Isokangas, Adventure Advertising Oy

Painopaikka Punamusta

Takakansi 
430 euroa

Koko sivu 
330 euroa

½ sivu 
150 euroa

¼ sivu 
75 euroa

½ sivu 
150 euroa

A4

85
 x

 1
3085

 x
 2

62

175 x 130

175 x 262

Ilmoitushinnat

Lintunen
Lintuvaaran omakotiyhdistys ry:n tiedotuslehti

Mediakortti

 

Tervehdys Lintuvaaralainen, 

Olen ehdolla kuntavaaleissa ja haluan 
tässä toivottaa sinulle oikein 
mukavaa kevättä! 

 

Minuun voit tutustua 
tarkemmin netissä. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

www.ilkkataivassalo.fi 
 

Keihäänkärkituotteeni 

➢ Pelastustoimi 

➢ Seura- ja järjestötoiminta 

➢ Yritykset ja yrittäjät 

➢ Kaupunkilaisten talous 

 

 

MEIDÄN ESPOON KESTÄVÄ KEHITYS

ON SYDÄMEN ASIA.

TEHDÄÄN MUUTOKSIA YHDESSÄ

ASUKASLÄHTÖISESTI. 

Anu Hyrskyluoto
Uraäiti Lintuvaarasta, ensimmäistä kertaa ehdolla 

https://www.facebook.com/AHyrskyluoto

Kuntavaalit
sunnuntaina 
13.6.2021.
Tutustu 
ehdokkaisiin >
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Lintuvaaran oma vaikuttaja ehdolla jatkamaan valtuustossa! 

Kaisa Alaviiri KM, EMBA, perusopetuksen aluepäällikkö  

Lintuvaaralainen vuodesta 2000.  

Teen järkipolitiikkaa suurella 
sydämellä, kuuden lapsen 
äitinä, kolmen valtuustokauden 
kokemuksella. 

Leppävaaran kokoomus 

kaisa.alaviiri@espoo.fi 

https://www.facebook.com/kaisa.alaviiri 
https://www.facebook.com/kaisa.alaviiri.kokoomus 

 

 

Politiikka kuten elämä, on joukkuepeliä. 
Se on yhteisten asioiden hoitamista.  

Tuon politiikkaan oikeudenmukaista, avointa, 
asiallista sekä ratkaisukeskeistä keskustelua, 
joka vie asioita eteenpäin. Tasa-arvo ja 
ihmisten kunnioittaminen ovat arvoja joihin 
päätöksentekoni nojautuvat.  

Haluan tehdä työtä ihmisten ja luonnon hyvinvoinnin 
puolesta! Kannan vastuuta ja vaikutan asioihin 
kokonaisvaltaisesti. Olen toiminut mm. 
kaupunginvaltuutettuna vuodesta 2008, 
kaupunginhallituksen jäsenenä, Omnian hallituksen 
varapuheenjohtajana ja HUS psykiatrisen 
lautakunnan puheenjohtajana.  

Päättäjänä näen tärkeänä pitää huolta 
peruspalveluista, joista sosiaali- ja 
terveydenhuolto, opetus ja vanhuspalvelut 
sekä lasten päivähoito on asetettava 
etusijalle. 

Näen tärkeäksi edistää jokaisen 
mahdollisuutta huolehtia itsestään, ja 
perheestään sekä elää hyvää elämää läpi 
koko elämän.  

Hyvä ja sujuva arki on kokonaisuus, joka koostuu 
kodista, työpaikasta, koulusta, päiväkodista, 
harrastuksista, ruokakaupasta ja niiden välisistä 
matkoista. Mielestäni vastakkainasettelua autoilun ja 
julkisen liikenteen välillä tulee välttää, sillä molempia 
tarvitaan ja ne täydentävät toisiaan.  

Kuntataloutta tulee hoitaa niin kuin omaakin. 
Velat on maksettava, enempää ei voi tuhlata 
kuin tienaa, pahan päivän varalle pitää 
säästää ja tulevaisuuteen kannattaa 
investoida. Toimin Espoossa aktiivisesti 
turvallisen arkielämän ja korkeatasoisen 
koulutuksen puolesta. 

M A R K K U M A R K K U L A

Hyvät lintuvaaralaiset!

Haluan mainita viisi hyvää syytä, 
miksi sinun kannattaa antaa 
äänesi minulle.

1. Minuun luotetaan. Olen ollut 
valtuuston puheenjohtaja, 
kaupunkisuunnittelulautakunnan 
puheenjohtaja ja nyt kaupungin-
hallituksen puheenjohtaja. 

2. Osaan ja uskallan 

kyseenalaistaa virkamiestenkin 

esitykset. Pikkulinnunreitin 
lähialueita oltiin aikanaan 
muuttamassa kerrostaloalueeksi. 
Lintuvaaran länsiosan kallioille 
oltiin sijoittamassa 
Puolustusvoimien massiivista 
toimintakeskusta. Painiitystä 
olivat virkamiehet tekemässä 
kerrostaloaluetta. Johdollani 
kaupunkisuunnittelulautakunta 
päätti toisin.

3. Lintuvaaran keskustaan saimme 

palveluja, koska johdollani hylkäsimme 

sinne suunnitellun asuntorakentamisen. 

Alepa ja Fågelin talo ovat esimerkkejä 
siitä, että luottamushenkilöinä voi 
Espoossa vaikuttaa.

4. Paljon positiivista on alueellamme 

saatu aikaan. Uimahalli perus-
korjattiin ja maauimala rakennettiin, 

www.markkumarkkula.fi
Maksan kuntavaalikampanjani itse

kun vetämissäni budjettineuvotteluissa 
löysimme ratkaisun. Urheilupuisto 
kehittyy edelleen. Ulkoilualueet ja 
luontoa säästävät ulkoilureitit ovat
erinomaiset. Koulut ja päiväkodit on 
rakennettu alueellemme. Lukion uudis-
rakennus on nyt lähivuosien budjetissa.

5. Valtuustoon tarvitaan muutoksen 

lisäksi kokemusta. Saan tuloksia 
aikaan kotialueemme hyväksi 
– yhdessä muiden kanssa.

Kuntavaaliterveisin, 
Markku

NÄRA DIG
LÄHELLÄ SINUA
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Eva-Lena Gästrin, Tina Ehnström-Backas, Daniela Ikäheimo, Joakim Lagerholm, 
Mathew Mailaparampil, Niklas Mannfolk, Anders Portin, Peter Rolin, Henrik Räihä (sit.)
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Olen ehdolla kuntavaaleissa 
- työllistetään yhdessä 

meidän nuoret!
BETTINA PARVIKOSKI
Lintuvaaran torikauppias ja 
Vuoden lintuvaaralainen 2019

PS. Avaamme torikauppamme 
jälleen Alepan edessä 
huhti-toukokuussa.

Kuunnellaan heitä, jotka 
  puhuvat hiljaisella äänellä

Syntyperäisenä lintuvaaralaisena tunnen kylää ja näen sen 
voimakkaan kasvun. Aiempien vuosikymmenten tapaan alueen 
energia on sen asukkaissa – niin uusissa kuin vanhoissa - sekä 
yhteistyön, yhdessä tekemisen perinteessä. Tätä perinnettä 
kannattaa vaalia arjessa, somessa ja politiikassa. Yhteistyö on 
voimaa. 

Olen viime kuntavaaleista lähtien toiminut valtuustossa sosia-
lidemokraattien varavaltuutettuna sekä sosiaali- ja terveys-
lautakunnan jäsenenä. Suur-Leppävaaran asioiden lisäksi olen 
nostanut esille ikäihmiset, terveys- ja vammaispalvelut, julkisen 
liikenteen, esteettömyyden, kotihoidon sekä erityisellä lämmöllä 
muistisairaiden asiat. Paljon on tehty, paljon on parannettavaa.

Huolehtimalla tulevista sukupolvista rakennamme tulevaisuuden 
Lintuvaaraa. Rakennuspalikoita ovat laadukas varhaiskasvatus, 
lähikoulut, turvallinen koulumatka ja nuorten harrastusmahdol-
lisuudet. Tulevaisuuden Espoo ei myöskään unohda ikäihmisiä. 
Kuulluksi tuleminen on jokaisen espoolaisen perusoikeus. 

LehtosenOlli @OlliLehtonen10 Puh. 045 149 8844 / olli.lehtonen@pp.inet.fi www.ollilehtonen.fi

Olli Lehtonen

Sosialidemokraatit Espoo

Olen lintuvaaralainen vuodesta 1998. Asumme vaimoni kanssa 
vanhassa omakotitalossa ”keskellä kylää”.  Perheeseemme 
kuuluu kolme aikuista tytärtä puolisoineen sekä yksi lapsenlapsi, 
kohta 4-vuotias tyttö. Työskentelen Helsingin normaalilyseossa 
filosofian, uskonnon ja psykologian lehtorina ja opetusharjoittelun 
ohjaajana. Koulutukseltani olen valtiotieteiden tohtori, 
pääaineena käytännöllinen filosofia. Harrastan erityisesti 

ornitologiaa, luonnonvalokuvausta, kesämökkeilyä, filateliaa 
ja museoautoja. 

Olen aktiivikokoomuslainen vuodesta 2010 ja toiminut 
useissa lautakunnissa (mm. ympäristölautakunta, 
opetus- ja varhaiskasvatuslautakunta sekä sosiaali- ja 
terveyslautakunta).

Olen hyvä ehdokas, koska ajan hyviä asioita. 
Yhteiskuntaan vaikuttaminen on minulle tärkeää, 
siksi olen mukana politiikassa. Kuntatalous on 
kokonaisuus, jossa vakaa talous takaa parhaiten 
hyvinvointiyhteiskunnan tärkeät palvelut. Veroja 
kiristämällä jaettavaa syntyy vähemmän ja 
yhteiskunta näivettyy. Siksi kannatan kunnallisveron 

säilyttämistä nykytasolla. Emme kaipaa enää verojen 
kiristyksiä. Erityisesti kiinteistöveron nostaminen 

olisi tuhoisaa, samoin ruuhkamaksujen kaltaiset 
piiloverot. Yrittäjäkokemustakin kertyi päätyön ohessa 

parikymmentä vuotta (1988-2008), jolloin minulla oli oma 
kuvatoimisto. Espoon pitää olla yrittäjille kannustava paikka 

toimia. 

Espoo on pidettävä sivistyskaupunkina. Siksi lasten ja nuorten 
laadukkaasta koulutuksesta – varhaiskasvatuksesta alkaen 
– on pidettävä kiinni. Lähikouluista ja päiväkodeista on myös 
Lintuvaarassa erityisesti huolehdittava. Sivistykseen kuuluu 
myös puhtaan ja turvallisen elinympäristön arvostaminen sekä 
heikommassa asemassa olevista ja vanhuksista huolehtiminen.

Hiilineutraalin energian edullinen saatavuus on oltava 
espoolaisten perusoikeus. Kannatan eri liikennemuotojen 
tasapainoista kehittämistä.  Uusien energiamuotojen käyttämistä 
liikenteessä ja asumisessa on Espoossakin edistettävä aktiivisesti. 
Meidänkin perheemme on siirtynyt maalämpöön viime syksynä. 
Luonnon monimuotoisuuden vaaliminen on minulle erityisen 
tärkeää – myös lähiluonnossamme omalla kylällä!

Pekka Lempiäinen 
- Kuntavaaliehdokas 2021

www.pekkalem.blogspot.com

PEKKA LEMPIÄINEN 
LINTUHARRASTAJA LINTUVAARASTA - KUNTAVAALIEHDOKAS  2021
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